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In de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport bestond er 
bij een aantal fracties behoefte een aantal vragen en opmerkingen voor te 
leggen aan de Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport over de 
brief van 23 december 2016 over de beleidsdoorlichting artikel 4.5 van de 
VWS-begroting over de zorg, jeugdzorg en publieke gezondheidszorg in 
Caribisch Nederland (32 772, nr. 24). 

De voorzitter van de commissie,
Lodders 

De griffier van de commissie,
Post 

 
 
 
 
 
 
nds-tk-2017D05501 1



Inhoudsopgave 

I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties 2 
Vragen en opmerkingen van de leden van de VVD-fractie 2 
Vragen en opmerkingen van de leden van de CDA-fractie 2 

II. Antwoord/Reactie van de Minister 3

 

I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de VVD-fractie 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de Beleidsdoorlichting artikel 4.5. van de VWS-begroting betreffende 
de zorg, jeugdzorg en publieke gezondheidszorg in Caribisch Nederland. 
Zij hebben hierover nog enkele vragen en opmerkingen. 

Uit de beleidsdoorlichting blijkt dat de uitgaven in de periode 2011–2015 
aan zorg zijn verdubbeld. Kan de Minister toelichten welke afspraken er 
zijn gemaakt over het verrekenen van overschrijdingen en op welke wijze 
deze in de praktijk worden toegepast? In de kabinetsreactie staat dat het 
voorzieningenniveau de komende jaren verder zal worden uitgebreid met 
onder andere Wmo-voorzieningen, langdurige zorg en beleid rond 
kwetsbare groepen. In de beleidsdoorlichting is tevens de aanbeveling 
opgenomen om de voorzieningen verder uit te bouwen. Wat is de 
verwachting voor de groei van de uitgaven in de komende jaren? Houden 
de gemaakte afspraken rond overschrijdingen rekening met deze groei? 
Kan de Minister toelichten hoe deze ambitie zich verhoudt tot het lagere 
budget op de begroting van VWS voor het jaar 2017? 

In de beleidsdoorlichting wordt gesteld dat de zorguitgaven per hoofd van 
de bevolking in Caribisch Nederland lager zijn dan in Europees Nederland, 
dat mede kan worden verklaard door het lagere zorgniveau dat wordt 
nagestreefd aldus de onafhankelijke deskundige. De Minister geeft aan dat 
zij vanuit het oogpunt van betaalbaarheid ook naar de uitgaven per hoofd 
van de bevolking kijkt. Op welke manier wordt rekening gehouden met de 
specifieke omstandigheden van de eilanden, waaronder de hogere kosten 
voor medische uitzendingen en de lagere lonen? Hoe verhouden de 
zorgkosten per inwoner in Caribisch Nederland zich op dit moment tot de 
zorgkosten per inwoner in Europees Nederland? Hoe ziet die verhouding 
er over vijf jaar uit? Wordt ook gerekend met andere indicatoren om een 
vergelijking te kunnen maken? Welke doelstellingen zijn inmiddels 
geformuleerd om over vijf jaar te kunnen beoordelen of de doeltref-
fendheid en doelmatigheid op een aanvaardbaar of juist niveau zitten? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de CDA-fractie 

De leden van de CDA-fractie hebben kennis genomen van de beleidsdoor-
lichting van artikel 4.5 van de VWS-begroting over de zorg, jeugdzorg en 
publieke gezondheidszorg in Caribisch Nederland. Deze leden hebben hier 
enkele vragen over. 

De leden van de CDA-fractie vragen door wie de beleidsdoorlichting is 
geschreven en wat hun functie en relatie tot het onderzochte beleid is. 
Hoe is de rol- en verantwoordelijkheidsverdeling tussen de directie 
Internationale Zaken en de betrokken beleidsdirecties ten aanzien van het 
in deze beleidsdoorlichting doorgelichte beleid in Caribisch Nederland? 
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Hoe is de Minister tot de keuze gekomen voor de beide onafhankelijk 
deskundigen? Wat heeft de Minister hen als vraag of opdracht meege-
geven? 

De leden van de CDA-fractie vragen wat de reden is dat er begin 2000 
voor het laatst op de drie eilanden een «health study» is uitgevoerd. Is 
overwogen om in 2010 of de jaren erna een geactualiseerde studie of 
nulmeting te houden naar de gezondheidstoestand op de eilanden? Welke 
nieuwe informatie of inzichten heeft de uitgevoerde beleidsdoorlichting 
het ministerie opgeleverd? Resteren er nu nog blinde vlekken? Waarom is 
er niet voor gekozen om in het kader van deze beleidsdoorlichting 
aanvullend onderzoek te doen naar de deelgebieden jeugdzorg en 
publieke gezondheidszorg, waarvan op bladzijde 13 wordt opgemerkt dat 
de Commissie Spies deze niet heeft onderzocht? Kan de Minister een 
overzicht geven van de zorginstellingen op de eilanden waarin duidelijk 
wordt welke middelen er om gaan en in welke mate de rechtmatigheid is 
vastgesteld? 

De leden van de CDA-fractie vragen of de Minister uiteen kan zetten hoe 
invulling is gegeven aan de aankondiging in de brief van 23 november 
2015 aan de Tweede Kamer dat «tijdens het onderzoek zowel objectieve, 
feitelijke gegevens (zoals beleidsdocumenten, rapporten en cijfers) zullen 
worden verzameld, als kwalitatieve en subjectieve gegevens worden 
verzameld, om «gaten» in de beschikbare objectieve informatie te dichten 
en om de feitelijke gegevens beter te kunnen duiden». Welke gaten in de 
beschikbare informatie zijn in het kader van deze beleidsdoorlichting 
gedicht? Hoe is de op p. 46 genoemde meetbare doelstelling dat 80% van 
de medisch specialistische zorg op Bonaire zelf moet kunnen plaatsvinden 
tot stand gekomen? Wat is de status en functie van deze doelstelling? 
Wordt beoogd dit voor meer terreinen te doen? 

De leden van de CDA-fractie vragen of de Minister een overzicht kan 
geven van de zorgkosten per inwoner voor de jaren 2010–2016 voor zowel 
Caribisch Nederland als Europees Nederland. Zijn er meer van dit soort 
indicatoren beschikbaar? Zo ja, waarom zijn deze niet verzameld en 
gepresenteerd in het kader van deze beleidsdoorlichting? Zo nee, hoe 
wordt dan in de toekomst gestuurd en beoordeeld of beleid zinnig en 
zuinig is? 

De leden van de CDA-fractie vragen voorts of de Minister voor alle vier de 
aanbevelingen rond het verbeteren van de informatievoorziening kan 
aangeven wat de beleidsreactie daarop is en welke acties de Minister gaat 
uitvoeren. Waar is de verwachting op gebaseerd dat er over vijf jaar 
voldoende informatie beschikbaar is om de doeltreffendheid en doelma-
tigheid van het beleid te kunnen beoordelen? 

De leden van de CDA-fractie vragen ten slotte wat de reactie van de 
Minister is op de opmerking van de onafhankelijke deskundige mw. 
Martijn dat in Caribisch Nederland naar een lager zorgniveau gestreefd 
wordt en dat dit een verklaring kan zijn voor de lagere zorguitgaven in 
Caribisch Nederland per hoofd van de bevolking? Kan de Minister 
toelichten hoe bij de vergelijking van de zorguitgaven rekening is 
gehouden met de specifieke omstandigheden van Caribisch Nederland? 
Vindt de Minister dat het ondanks de verschillen in het voorzieningen-
niveau en de specifieke omstandigheden van Caribisch Nederland 
mogelijk is om een vergelijking te maken tussen de zorguitgaven per 
hoofd van de bevolking in Caribisch en Europees Nederland? 

II. Antwoord/Reactie van de Minister 
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